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w STORTINGET 

Kontroll- og konstitusjonskomiteen 
Her 

Vår ref.: 

2020/617 

Deres ref.: Dato: 
26.03.2020 

Meld. St. 12 (2019-2020) Anmodnings- og utredningsvedtak i 

stortingssesjonen 2018-2019 

Kommunal- og forvaltningskomiteen viser til brev fra kontroll- og konstitusjonskomiteen av 26. 
februar 2020 hvor komiteen er bedt om å vurdere om de anmodningsvedtak som er fremmet 
under komiteens ansvarsområde, er fulgt opp på en tilfredsstillende måte. 

Komiteen har følgende uttalelse: 

«Komiteen l1ar merket seg at kontroll- og konstitusjonskomiteen har bedt om at uttalelsen kun 
omfatter vedtak som ikke anses som tilfredsstillende fulgt opp. 

Komiteens flertall, medlemmene fra Arbeiderpartiet. Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti, 

viser til at de respektive medlemmers merknader i uttalelsen her knytter seg til vedtak de 
respektive medlemmer mener det er klart at ikke er fulgt opp fra regjeringens side. Flertallet tar 
øvrig omtale i meldingen til orientering. 

Merknader til enkelte vedtak 

Sesjonen 2018-2019 

Vedtak nr 81, 3. desember 2018 
Komiteens flertall, medlemmene fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti 

viser til at komiteens flertall, medlemmene fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk 
Venstreparti hadde følgende merknad vedrørende vedtaket i lnnst 16 S (2019-2020): 

'F I e r t a  11 e t  viser til Stortingsvedtak nr. 81, 3. desember 2018, og ber regjeringen gjøre ny 
vurdering av kompensasjonsordningen slik at bortfall av eiendomsskatten for kommunene 
kommer nærmere faktisk tap. F I e r t a  11 e t  mener regjeringens erklærte motstand mot 
eiendomsskatt vises dårlig i overføringene til kommunene. Nivået på eiendomsskatt er historisk 
høyt, og rekordmange kommuner har innført eiendomsskatt i perioden med regjeringen Solberg. 
Regjeringens politikk har en stor del av skylden for dette. Kommunene har ikke fått tilstrekkelige 

Kommunal- og forvaltningskomiteen 
Stortinget 
Postboks 1700 Sentrum 

N0-0026 OSLO 

Tlf. 23 31 37 60 
NO 971524 960 

www.stortinget.no 1/4 

Vedlegg 2









Vedlegg 3





w STORTINGET 

Kontroll- og konstitusjonskomiteen 

Her 

Vår ref.: Deres ref.: 21.april 2020

STORTINGSMELDING OM OPPFØLGING AV ANMODNINGSVEDTAK 

Energi- og miljøkomiteen viser til henvendelse fra kontroll- og konstitusjonskomiteen i 

forbindelse med behandling av Meld. St. 12 (2019-2020) Anmodnings- og utredningsvedtak i 

stortingssesjonen 2018-2019. 

Komiteen viser til aktuelle anmodningsvedtak i stortingssesjonen 2018-2019, vedtak under 

Klima- og miljødepartementet og Olje- og energidepartementet. 

Komiteens flertall. alle unntatt medlemmene fra AP, SV og MDG, viser til at vedtakene er 

behandlet og omtalt i Innst. 9 S (2019-2020), innstilling fra energi- og miljøkomiteen om 

bevilgninger på statsbudsjettet for 2019, kapitler under Olje- og energidepartementet og 

Klima- og miljødepartementet (rammeområdet 12 og 13). Et annet flertall, medlemmene (ra 

AP, SP, SV og MDG, vil presisere at behandlingen av anmodningsvedtakene under Klima- og 

miljødepartementet og Olje- og energidepartementet ikke er å anse som utkvittert selv om de 
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senere tidspunkt vil komme tilbake til Stortinget med en sak eller redegjørelse, eller der det 
pågår et oppfølgingsarbeid. 

Vedtak stortingssesjonen 2018-2019 

Vedtak nr. 16, 13. november 2018 SFO og foreldreøkonomi 

«Stortinget ber regjeringen, som en del av arbeidet med den varslede stortingsmeldingen 
om tidlig innsats og inkluderende fellesskap i barnehage og skole, vurdere relevante 

tiltak for å unngå at elever blir utestengt fra SFO på grunn av foreldrenes økonomi.» 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til 
at det i dag er 100 000 barn som ikke deltar i skolefritidsordning eller aktivitetsskole. 
Rapporten «lek og ikke-pedagogikk for alle - nasjonal evaluering av SFO» fra 2018 viser at 
mange familier velger bort SFO fordi prisen er for høy. Disse medlemmer er uenig i at 
innføringen av en moderasjonsordning er en tilfredsstillende løsning for å gi alle elever et 
reelt tilbud i SFO, og viser til de respektive partienes merknader om dette i lnnst. S 12 (2019-
2020). Disse medlemmer mener en moderasjonsordning for familier med lav inntekt ikke er 
tilstrekkelig, og viser for øvrig til merknadene til Meld. St. 6 S (2019-2020) der disse 
medlemmer er kritiske til at regjeringen ikke prioriterer den nødvendige økningen av 
kommuneøkonomien som er nødvendig for at kommunene skal kunne sikre SFO-tilbud til alle 
elever uavhengig av familiens økonomi. 

Vedtak nr. 51, 22. november 2018 Finansieringssystemet og ideelle barnehager 

«Stortinget ber regjeringen gjennomgå finansieringssystemet for private og kommunale 
barnehager med sikte på å ivareta de små og ideelle barnehagene og en mangfoldig 
barnehagesektor.» 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til 
at mange små, enkeltstående private barnehager og ideelle private barnehager er i en svært 
vanskelig økonomisk situasjon. Disse medlemmer viser til at regelverket for etablering og 
finansering av private barnehager har vært ute på høring. Disse medlemmer imøteser dette 
arbeidet, og awenter den varslede proposisjonen om endringer i barnehageloven og 
tilhørende forskrifter før anmodningsvedtaket kan kvitteres ut. 

Vedtak nr. 69, 3. desember 2018 Bemanningsnorm i barnehage 

«Stortinget ber regjeringen senest i forbindelse med revidert nasjonalbudsjett for 2019 
redegjøre for erfaringer med innfasing av bemanningsnormen i barnehagen.» 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til 
nylig publisert statistikk fra Utdanningsdirektoratet som viser at omlag 94 prosent av 
barnehagene oppfyller bemanningsnormen, og kun 65 prosent oppfyller pedagognormen. 
Dersom en ser bak tallene, framkommer det at halvparten av barnehagene bare har full 
bemanning 4-5 timer om dagen. En tredjedel av barnehagene har full bemanning bare 2-3 
timer om dagen. Disse medlemmer viser til tidligere merknader i forbindelse med 
statsbudsjettet for 2020, samt KS' beregninger om at bemanningsnormen ikke er 

fullfinansiert, og mener statistikken understreker behovet for å tilføre kommunene 
tilstrekkelige ressurser slik at bemanningsnormen kan oppfylles i tråd med intensjonene. På 
bakgrunn av dette, mener disse medlemmer det er behov for at regjeringen redegjør for 
erfaringer med innfasing av bemanningsnormen i barnehagen i forbindelse med revidert 
nasjonalbudsjett for 2020. 
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w STORTINGET 

Kontroll- og konstitusjonskomiteen 
Her 

[Poststed] 

Vår ref.: 
trh 

Deres ref.: 
2020/617 

Dato: 
24.04.2020 

Meld. St. 12 (2019-2020) Anmodnings- og utredningsvedtak i 

stortingssesjonen 2018-2019. Merknader fra transport- og 

kommunikasjonskomiteen 

Jeg viser til Meldt. St. 12 (2019-2020) og til kontroll- og kommunikasjonskomiteens brev av 26. 
februar. I brevet ber kontroll- og konstitusjonskomiteen om uttalelser fra fagkomiteen som gir 

grunnlag for utarbeidelse av innstilling til Meldt. St. 12. Det vises til Stortingets forretningsorden § 
15 femte ledd tredje punktum. 

Transport- og kommunikasjonskomiteen har i dag avgitt uttalelsen som er vedlagt dette brevet. 

Med vennlig hilsen 

Helge Orten 
komiteleder 

Vedlegg: Uttalelse fra transport- og kommunikasjonskomiteen til Meld. St. 12 (2019-2020) 
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w STORTINGET 

Kontroll- og konstitusjonskomiteen 
Her 

Vår ref.: 

TL/tfo 
Deres ref.: 

HKL/TD 

Anmodnings- og utredningsvedtak - Meld. St. 12 (2019-2020) 

Dato: 

24.04.2020 

Det vises til brev fra kontroll- og konstitusjonskomiteen av 6. mars 2020 hvor det bes om en 
vurdering av de anmodningsvedtak som er fremmet under justiskomiteens ansvarsområde. 

Justiskomiteen viser til merknader til anmodningsvedtakene i lnnst. 6 S (2019-2020) pkt. 

2.4. Komiteen har i tillegg følgende merknader: 

Generelle merknader 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet registrerer at det tidligere regjeringspartiet 
med tidligere ansvar for justissektoren, er sterkt kritisk i sine merknader til oppfølgingen av 
anmodningsvedtakene. Disse medlemmer vil påpeke og understreke at denne kritikken også 
gjelder Fremskrittspartiet som satt med flere justisministre i 6 år. Disse medlemmer deler mye av 
kritikken, men mener Fremskrittspartiet er ansvarlig for at oppfølgingen av en rekke 
anmodningsvedtak har tatt flere år og at man ikke kan fraskrive seg det ansvaret i det øyeblikket 
man har forlatt regjeringskontorene. 

Komiteens medlem fra Sosialistisk Venstreparti viser til at regjeringen for en rekke av 
vedtakene opplyser om at regjeringen vil komme tilbake til Stortinget på egnet måte, men 
uten å angi en fremdriftsplan eller tidsperspektiv. Dette medlem mener at det blir uklart når 
regjeringen kommer til å følge det opp, og vil etterlyse informasjon om fremdrift og mer 

konkret status. Særlig i de tilfellene hvor dette tar lang tid. 

Komiteens flertall. medlemmene fra Arbeiderpartiet. Senterpartiet og Sosialistisk 
Venstreparti viser til at departementet i Prop. 1 S (2019-2020) anfører vedtak nr. 875 av 11. juni 
2018 om forbud mot aggressiv markedsføring av forbrukslån som fulgt opp og omtales derfor 
ikke i Meld St. 12 (2019-2020). Grunnlaget for dette er at departementet regner aggressiv 
markedsføring som forbudt etter de alminnelige reglene i markedsføringsloven. Samtidig åpner 
departementet for å vurdere om reglene bør bli enda strengere i ny finansavtalelov. Når 
departementet åpner for at regelverket kan bli strengere, synes det likevel ikke at det er hevet 
over enhver tvil at et forbud mot aggressiv markedsføring allerede følger av markedsføringsloven. 
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Komiteen viser til at det også er behov for å oppklare forholdet mellom rapportering om an
modningsvedtak i statsbudsjettet og rapporteringen i stortingsmeldingen om anmodnings
vedtakene. Komiteen merker seg at regjeringen gjennom statsbudsjettet har avsluttet 
rapporteringen på en rekke saker som dermed ikke er nevnt i stortingsmeldingen. 

Komiteen viser til at rapporteringen for en rekke saker ble avsluttet i statsbudsjettet for 2020. 
Komiteen vil be kontroll- og konstitusjonskomiteen avklare om det skal være mulig å avslutte 
rapporteringen i forbindelse med statsbudsjettet eller om den formelle kontrollen skal gjøres 
gjennom denne saken. 

Komiteen betrakter ikke vedtakene som er omtalt nedenfor som fulgt opp på en måte som gjør at 
rapporteringen kan avsluttes, om ikke annet fremgår av omtalen under det enkelte vedtaket: 

Generell søknads- og meldepllkt i jordlova 
Vedtak nr. 155, 11. desember 2018 

Komiteen viser til at vedtaket ber «regjeringen utrede». Regjeringen viser til at oppdraget om å 
utrede er gitt til Landbruksdirektoratet. Komiteen mener at regjeringen må komme tilbake til 
Stortinget med resultatet av utredningen før vedtaket kan anses som fulgt opp. 

Kompensasjonsordning ved forbod mot pelsdyrhald 
Vedtak nr. 585, 13. juni 2019 

Komiteen viser til at vedtaket er blitt satt til side som følge av nye vedtak (nr. 354-357) gjort i 
forbindelse med behandling av Dok 8:1 Representantforslag om full erstatning for de som er 
rammet av forbudet mot pelsdyrhold den 11. februar 2020. 

Komiteen mener at fremtidig rapportering kan gjøres på bakgrunn av de nevnte nye vedtakene og 
at ytterligere rapportering på vedtak nr. 585 er overflødig. 

Håndtering av forurensningen i forbindelse med salg av statens eiendom på Raudsand i Nesset 
kommune (Merk: Molde kommune fra 1.1.2020) 
Vedtak nr. 83, 3. desember 2018 

Komiteen registrerer at rapporteringen ikke er foreslått avsluttet. 

Sikring og finansiering av opplysningsverksemda I landbruket 
Vedtak nr. 140, 11. desember 2017 

Komiteen registrerer at rapporteringen ikke er foreslått avsluttet. 

Framlegging av endrf ngar I verkemidla for marknadsbalansering 
Vedtak nr. 141, 11. desember 2017 

Komiteen registrerer at rapporteringen ikke er foreslått avsluttet. 

Komiteen viser til at forslagene fra Omsetningsrådet var på høring fram til 1. mars 2020. 
Komiteen viser til sin tilbakemelding til Kontroll- og konstitusjonskomiteen i denne saken 
gjennom tilsvarende brev datert 28.03.2019. Her understrekes det at det ikke skal gjøres 
endringer i markedsreguleringen før Omsetningsrådet har foretatt sin gjennomgang og saken er 
lagt frem for Stortinget. Komiteen understreker også at det er ønskelig med en samlet utredning 
og behandling av markedsbalanseringen. Komiteen understreker at dette fortsatt står ved lag. 
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Vedtak nr. 853, 6. juni 2018 

«Stortinget ber regjeringen foreslå endring av markedsførings/oven§ 21, som regulerer god 
markedsføringsskikk overfor barn, for å hindre reklame rettet mot barn generelt, og motvirke 

kroppspress mot unge spesieft" 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til at 
endringen som anmodes ikke kan anses å være komplisert eller omfattende, og at det er å 
forvente at departementet burde ha kommet lenger i arbeidet enn å «utrede mulige endringer i 
markedsføringsloven som kan bidra til å motvirke kroppspress» slik departementet skriver i Prop. 
1 S (2019-2020). Disse medlemmer ber regjeringen sørge for at arbeidet blir prioritert. 

Vedtak nr. 852, 6 juni 2018 
«Stortinget ber regjeringen foreslå endring av markedsføringsloven i bestemme/se om god 

markedsføringsskikk, markedsføringsloven § 2, som presiserer at annonsør skal sørge for at 

reklamen ikke viser et urealistisk eller usunt skjønnhetsideal, blant annet ved merking av 

reklame som gjennom retusjering endrer kroppsfasongen til mennesker i reklamen." 

og 

Vedtak nr. 850, 6. juni 2018 
«Stortinget ber regjeringen sikre et forsterket tilsyn med usunn reklame som retter seg mot barn 

og unge, særlig reklame som promoterer urealistiske skjønnhetsidealer og bidrar til 

kroppspress." 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til at 
disse vedtakene regnes som fulgt opp, uten at det enda har kommet forslag til Stortinget slik 
stortingsflertallet ber om i anmodningsvedtakene. Disse medlemmene påpeker at vedtakene ikke 
kan anses fulgt opp, og mener det snarest må komme forslag til Stortinget. 

Vedtak nr. 762, 28. mai 2018 

«Stortinget ber regjeringen sikre langsiktige og løpende avtaler med ideelle tilbydere av 
institusjonsplasser som fører til at andelen ideelle øker til om Jag 40 pst. Innen 2025, samtidig 

som den offentlige andelen institusjonsplasser ikke reduseres." 

Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti viser til at 
departementet i Prop. 1 S (2019-2020) regner vedtaket som fulgt opp på bakgrunn av kontroll
ag konstitusjonskomiteens lnnst. 291 S (2018-2019) hvor komiteen finner grunn til å kvittere ut 
fordi "···· departementet i tildelingsbrevet til Barne-, ungdoms- og familiedirektoratet har bedt 
direktoratet ta hensyn til vedtaket ved utvikling og endring av kapasiteten og innholdet i tilbudet 
på institusjonene.» Disse medlemmer mener likevel at vedtaket ikke kan regnes som fulgt opp da 
vedtaket innebærer at regjeringen skal sikre langsiktige og løpende avtaler med ideelle tilbydere 
av institusjonsplasser, og at en oppfordring til direktoratet ikke kan anses tilstrekkelig til dette 
formålet. 

Vedtak nr. 789, 7.juni 2017 
«Stortinget ber regjeringen sørge for at saksbehandlingen når det gjelder utenlandsadopsjon ikke 

overskrider 30 dager." 

og 
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